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»Najboljši od časov so časi svobodni, 

Najlepši pa čas, ki porabiš ga zase. 

Lahko ga po svoje deliš in sestaviš, 

Lahko le skomigneš pa rečeš ne-da-se«.

F. Lainšček, Čas

Spoštovane krajanke in krajani,

v prihajajočem letu vam v imenu Sveta KS Kog želim čim več svobode in časa, ki ga 
boste lahko porabili zase in za svoje bližnje. Za nami je nekaj težkih trenutkov in prav 
je, da v prihajajoče leto gledamo z bolj optimističnimi željami in cilji. Ob prihajajočih 
družinskih praznikih vam želim predvsem topline in veselja bližnjih, v novem letu pa 

ogromno srečnih in mirnih trenutkov, ne-pogojenih druženj in predvsem- ljubezni.

Vaš predsednik KS Kog

Slavko Bedekovič

Lepe božične praznike in srečno novo leto vam želim,

POSEBNO OBVESTILO:
Zaradi omejitev zbiranja in priporočil v zvezi s preprečevanjem okužb, letos ne bo mogoče 
organizirati Dneva starejših krajanov, prav tako pa odpadejo prireditve, ki smo jih vsako 
leto organizirali za SPOMINSKI DAN KS KOG.
Delegacija KS Kog in kogovskih društev bo položila vence in prižgala sveče ob obeležjih 
spomina.
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TUDI LETOS BREZ PRAZNOVANJ

OB DNEVU SPOMINOV
Že lansko leto so slabe epidemiološke razmere v naši krajevni skupnosti onemogočile organizirati 
prireditev ob Dnevu spomina - 27. decembra
Tudi letos ni nič drugače, zato je mogoče prav, da na kratko obudimo spomin na zgodovino tega pra
znovanja na Kogu.
V težkem povojnem času ni bilo veliko priložnosti za praznovanja. Ljudje so se z vso vnemo vrgli v 
obnove svojih poškodovanih in porušenih domov.
V začetku petdesetih let prejšnjega stoletja je tedanja kogovska oblast začela razmišljati o nekem osre
dnjem dogodku, ki bi naj postal praznik kraja, posvečen spominom na pretekle dogodke in na dosežke 
kraja.
Še vedno so takrat v zgodovinskem spominu prevladovale nedolžne žrtve vojne morije v II. svetovni 
vojni, zato verjetno ni čudno, da so za praznik kraja izbrali dan, ki je posvečen spominu na prve kogo- 
vske žrtve, mlade fante, ki so jih 27. decembra 1941, kot talce ustrelili v Mariborskih zaporih.
Letos mineva 80 let od tega tragičnega dogodka. Kot prvi kogovski talci so bili takrat ustreljeni: prof. 
Jože Kerenčič, Slavko Kerenčič, Mirko Pokrivač, Janko Rizman in Branko Zabavnik.
Vsi so bili vključeni v 17 člansko odporniško skupino osvobodilne fronte, ki jo je organiziral Jože Ke
renčič in je bila žal izdana. Od te skupine jih je bilo deset ustreljenih v mariborskih zaporih kot talci. 
Najhujšo tragedijo je doživela Kerenčičeva družina, kije izgubila skoraj vse svoje člane. V mariborskih 
zaporih sta bila ustreljena Jože (1913) in Slavko (1920). V taborišče Auschwitz sta bila odpeljana mati 
Uršula (1885) in sin Franc (1911). Oba sta v taborišču umrla leta 1942, mati na grozovit način, tako, 
da so jo bolno pustili več dni ležati na betonu in jo pozneje vrgli na živo apno in zažgali. Brat Ciril je 
bil pri pobegu ranjen in je postal invalid.

Tudi sicer je Kog v tej vojni plačal visok davek tako v človeških življenjih, kot v materialni škodi, saj je 
bil Kog leta 1945 v zaključnih aprilskih bojih skoraj popolnoma porušen.
V spomin na te dogodke je prišlo do odločitve, da bo 27. december ljudski praznik kraja.
Prvi ljudski praznik Občine Kog, kot so ga poimenovali, je bil 27. decembra 1953.
Takratni predsednik Občinskega ljudskega odbora Kog Franc Munda, je 14. novembra 1953 podpisal 
odlok, s katerim so 27. december razglasili za ljudski praznik občine Kog.
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Praznovanje prvega ljudskega praznika Občine Kog leta 1953
Z ukinitvijo občin v drugi polovici petdesetih let, se je Ljudski praznik Občine Kog preimenoval v 
Krajevni praznik Kog, v prvi polovici devetdesetih let pa je Svet KS Kog praznik preimenoval v Spo
minski dan KS Kog.

Po dveh letih »nepraznovanja« oziroma »nespominjanja« je mogoče dozorel čas za temeljit premislek 
o tem, kaj nam ta praznik sploh še pomeni.
Občutek imam, da se je ves zanos in pomen prvih praznovanj izgubil. Praznik nima več svoje identi
tete, generacija, ki ga je spoštovala in ga imela za svojega, se je žal poslovila, kar pa ne pomeni, da je 
potrebno zgodovinski spomin potisniti v ozadje. Nasprotno. Zgodovinski spomin morajo ohranjati 
tudi mlajše generacije, če še kaj velja zavedanje, da »narod, ki ne spoštuje svoje preteklosti nima svetle 
prihodnosti«.
Potreben bo temeljit razmislek kako naprej. Ali ostati pri sedanji obliki in ohraniti spominski dan kot 
dan spomina na vse žrtve vojn in z njim praznovati tudi današnje dosežke kraja, ali pa, kar bi bilo 
mogoče celo bolje, ohraniti 27. december kot Dan spomina in najti drugi datum za praznik KS. 
Ohranili bi Spominski dan KS za vse tiste, ki želijo ohranjati spomin na polpreteklo zgodovino.
Dan ali dnevi, ki bi pomenili praznovanje dosežkov sedanjosti pa bi po novem lahko ponovno ime
novali Krajevni praznik Kog, ki bi moral na praznovanju združiti vse kar dela in živi v KS - vse orga
nizacije, vsa društva, skratka vse krajane.
Gre za resen in odgovoren razmislek, ki naj ga ne obremenijo ideološke plašnice.

Za spominjanje in razmišljanje decembra 2021 zapisal

Srečno v novih časih vam želim !

Tonček Luskovič
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NAŠA KRAJEVNA SKUPNOST

KRAJEVNA SKUPNOST KOG V LETU 2021

V letošnjem letu je bilo kar nekaj večjih investicij v Krajevni skupnosti Kog, med njimi so dokon
čanje energetske sanacije Košarkine hiše na Kogu, sofinanciranje nakupa gasilskega vozila za PGD 
Vitan-Kog, rekonstrukcija vodovoda na Malem Kogu in v Jastrebcih, modernizacija javne poti na 
Kogu, itd. Zraven tega je bila tudi večina načrtovanih manjših del izvedena po programu in sicer:

1. Krajevna skupnost je izvajala nujna redna 
vzdrževalna dela na javnih poteh. Izvajalec, ki ga 
je izbrala Občina Ormož je podjetje GMW Ra
denci s podizvajalcem Slavkom Kaučičem s.p. iz 
Gomile pri Kogu. S svojimi delavci je opravil gra- 
moziranje makadamskih cest, izvedel košnjo in 
delno sanacijo jarkov in bankin, počistil vejevje 
ob cestah, grederiral ceste in opravil druga manj
ša dela v skupni vrednosti 14.188,06 EUR.

3. Tekoče vzdrževanje pokopališča in vežice 
na Kogu v letošnjem letu opravlja podjetje Po
grebna dejavnost in cvetličarna Hiacinta, Dušan 
Bratuša s.p., Križevci pri Ljutomeru. Prav tako so 
omenjeni koncesionarji za pogrebno dejavnost.

4. V pisarni krajevne skupnosti je bilo delo v 
celoti opravljeno v skladu s pričakovanji in je bilo 
nemoteno, kljub ukrepom COVID-19.

2. Zaradi mile zime ni bilo večjih težav z 
izvajanjem zimske službe, in jo je izvajal Slavko 
Kavčič s.p., ki jo bo opravljal tudi v letu 2021/22.

5. Središče Koga vzdržuje in ureja Slavko 
Kaučič s.p.

Investicijska vlaganja na območju KS Kog v letu 2021

Investicije Znesek
Sofinanciranje nakupa gasilskega vozila za PGD Vitan - Kog 75.000

Energetska obnova Košarkine hiše Kog 150.773

Projekt Know how Košarkina 26.325

Modernizacija JP 803-391 Kog 48.751

Ureditev odvodnjavanja na JP 803-531 Jastrebci -Kog 929

Vlaganja v Kulturno dvorano Kog 1.537

Ureditev mulde na Kogu JP 803-404 1.646

Asfaltiranje mulde in prekopov na JP 803-421 Kog 4.751

Rekonstrukcija vodovoda Jastrebci 31.335

Rekonstrukcija vodovoda Mah Kog 33.929

SKUPAJ 374.976
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V letu 2021 je do konca novembra umrlo 9 naših krajanov, eden manj kot lani in sicer:

Čeh Militza, Lačaves - Slava Trop, Jastrebci
Veselko Franc, Vitan - Rudolf Srša, Vodranci
Zorec Ana, Gomila pri Kogu - Zlatko Sklepič, Gomila pri Kogu
Zorjan Marija, Vitan - Horvat Stanko, Kog
Rubin Josipina, Jastrebci

Število prebivalcev in starejših nad 70 let po vaseh

vas prebivalci starejši nad 70;let

20212018 2019 2020 2021 2018 2019 2020

Gomila pri Kogu 142 139 137 143 14 11 13 13

Jastrebci 150 145 147 146 25 25 25 24

Kog 241 241 238 255 36 29 29 34

Lačaves 120 116 118 113 24 20 22 26

Vitan 97 95 95 98 14 16 15 16

Vodranci 133 134 133 123 25 25 25 26

SKUPAJ KS KOG 883 870 868 878 138 126 129 139

Podatke pripravila strokovna sodelavka za Krajevno skupnost Kog: Mateja Šek
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NASE KORENINE

Najstarejša krajanka v KS Kog je
Marija LUCI rojena 20.11.1926.

Poznamo jo kot Lucijevo Mimiko iz Vodrancev. Celo življenje živi na domačiji skupaj z bratom Ton- 
čekom. Nikoli ni bila poročena. Živi samsko življenje a ne osamljeno. Dneve ji krajšajo družinski 
člani: brat Tonček, svakinja Tilika, nečakinja Zlatka s Francem, pranečakinja Aleksandra z Martinom 
in prapra nečaka Urban in Leon. Skoraj vsakodnevno pride na obisk še pranečakinja Anita s prapra 
nečakoma Matevžem in Ajdo.
Mimika rada pripoveduje o življenju nekoč. Otrokom poje pesmi, ki se jih spomni še iz šolskih dni. 
Je najstarejša izmed štirih otrok. Še vsi živeči brat Tonček, sestra Anica in najmlajši brat Ivek se slišijo 
skoraj vsakodnevno.
Čeprav so jo zadnja leta »zapustile« noge in večino časa preživi v postelji, je vedrega duha in zdrave 
pameti. Rada je na tekočem kaj se dela, kdo je kam šel, kdaj pride, kaj je novega. Spremlja televizijske 
novice, da domačim poroča kaj se dogaja po svetu.
Recepta za dolgo življenje nima. Pravi, da moraš biti zadovoljen s tem, kak je.

KS Kog in uredniški odbor Kogovških Novic Mimiki želimo 

čim več zdravja in srečnih trenutkov v krogu številčne družine
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KOGOVŠKA DRUŠTVA

TURISTIČNO IN KULTURNO 
DRUŠTVO KOG

Razmere v spomladanskih mesecih so TKD Kog ponovno onemogočile izvedbo zbora svo
jih članov. To je še toliko bolj neprijetno, ker bi to moral biti volilni zbor, saj je mandat dose
danjemu vodstvu in organom potekel.

Za veljavnost delovanja društva so sicer bili sprejeti vsi potrebni sklepi na sejah upravnega in nadzornega od
bora, ki sta potrdila tudi bilance, vendar bo to zagatno situacijo potrebno rešiti čim prej. Upamo, da se bodo 
v začetku prihajajočega leta zdravstvene in epidemiološke razmere vsaj toliko izboljšale, da bodo omogočile 
zbiranje večjega števila ljudi in nas na ta način popeljale v novo normalnost in izvedbo programa dela.

Sicer pa je nekaj planiranih aktivnosti bilo na veliko zadovoljstvo kvalitetno izpeljanih.

ZBIRANJE IN OCENJEVANJE VZORCEV

»TO VINO JE BILO PRIDELANO NA KOGU« - 22. in 23. maja2021
Turistično in kulturno društvo Kog tudi letos organizira ocenjevanje vin, ki so bila pridelana izključno 
iz grozdja, ki je zraslo v vinogradih na Kogu.

Na ocenjevanje je prispelo 45 vzorcev
Vzorci so bili ocenjeni tako, da so vina prejela:
• 7 srebrnih priznanj
• 33 zlatih priznanj
• 4 velika zlata priznanja
• 1 vzorec je bil izločen
Zaslužena priznanja so vinogradnikom in vinarjem bila podeljena na vinskem festivalu.
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POLETJE NA KOGU 2021 - 8. do 14. avgust 2021 

KOGOVŠKE POHODNIŠKE IN 

KOLESARSKE POTI

Začelo se je v nedeljo 8. avgusta, ko je bila svečana otvoritev Kogovških pohodniških in kolesarskih 
poti, ki vodijo v skrite kotičke domačega kraja in do kulturnih in zgodovinskih spomenikov.

Vse od zime so potekale priprave na določitev trase posameznih poti in izdelava usmerjevalnih ta
bel. Največ zaslug, da je do otvoritve poti prišlo, ima Ksenja Lukman, ki nas je ves čas priganjala in 
opravila tudi večino dela ter skupaj z Matjažem Žibrekom postavila tudi vse table. Za otvoritev je bila 
pripravljena tudi lična zloženka z zemljevidom in označitvijo posameznih tras, tako, da se pohodniki 
in kolesarji lažje znajdejo na kogovskih poteh. Na najzanimivejših pohodniških točkah so bile name
ščene informativne table z opisom nekaterih zanimivosti (Benetkov križ s ptiči, krškopoljski prašiči, 
»lovski« ribnik, bunker v Jastrebcih...)

Zbralo seje preko 50 pohodnikov vseh starosti. Na otvoritveni slovesnosti sta najstarejši (Viktor Mun
da) in najmlajši udeleženec pohoda in kolesarjenja (Leon Plemenič) simbolično pritrdila lesena sme
rokaza na orientacijsko »drevo« pred dvorano na Kogu.

Označeno kolesarsko pot so ta dan prevozili tudi kolesarji, ki so vozili po šiponovih poteh.
Turistično in kulturno društvo Kog se zahvaljuje vsem lastnikom zemljišč, ki so dovolili postavitev 
usmerjevalnih tabel na svojih zemljiščih in vsem tistim, ki so pomagali pri izvedbi tega projekta.
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KONCERT NINE KOSOVEL 

VEČER SOULA IN BLUESA 

na vrtu apartmaja Kog
Lepšega glasbenega uvoda v nizu prireditev Poletja na Kogu si ne bi mogli želeti. Nina Kosovel, ki štu
dira solo petje, sicer vnukica Zdravka Zabavnika, je v solističnem koncertu soula in bluesa pripravila 
čarobne poletne trenutke. Redko kdaj lahko na Kogu uživamo ob tako kvalitetnem glasbenem užitku

in prebiranju poezije »z ulice lepih misli«.
Nina Kosovel je mlada pevka, stara 18 let, ki pri
haja iz Črnič. Nina rada pove, da je prej pela kot 
govorila. Obožuje blues, soul in jazz glasbo. Nje
na želja je, da se ta zvrst glasbe bolj približa lju
dem, saj iz teh zvrsti izhaja vsa današnja glasba. 
Korenine pa so vedno pomembne in prav je, da 
se ljudi spomni na to.
Lepe misli je iz njene zbirke prebirala Katjuša, 
Ninina mama, ki je zjutraj pred koncertom napi
sala občutene misli in jih je prebrala na večernem 
koncertu.

Včeraj zjutraj sem na domačiji mojega pradedka 
Jakoba, ob jutranji kavi, napisala pesem, ki jo 
zelo težko preberem do konca... Ker dušo je težko 
prepričati naj ne joče, čepa čuti

ILU£$*!KCUL V E Č f t T 0 A U E 11 LENK 
MISLI

V NEDELJO.3 8.2021 OB i g. U R I
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VINSKI FESTIVAL 2021
Na nekoliko nenavaden način smo letos izpeljali tradicionalni vinski festival na Kogu.

Vrsto zadnjih let smo ga pripravljali v športni dvorani Osnovne šole, letos pa to žal ni bilo mogoče, 
zato smo ga organizirali na prostem, v parku pred krajevno dvorano.
Priprave na današnji vinski festival so se začele že meseca maja, ko so vinogradniki, ki imajo na 
območju Koga svoje vinograde prinesli svoje vino na ocenjevanje. Letošnje ocenjevanje vin pod slo
ganom »TO VINO JE BILO PRIDELANO NA KOGU« je bilo v vseh pogledih izjemno, predvsem po 
rezultatih.
Na Kogu, ki že tako ali tako pojemo slavo ŠIPONU, tej najstarejši sorti v Ljutomersko Ormoških go
ricah, smo letos med drugimi vzorci ocenili tudi 9 šiponov in teh jih je sedem dobilo zlato priznanje, 
dva vzorca pa sta bil ocenjena za Veliko zlato priznanje.
Vrhunska kakovost letnika 2020 in 45 vzorcev je ocenila ekipa enologov, ki jih je vodila Lidija Ruška, 
ocenjevali pa so še enologi: Slavko Žalar , Matija Kociper, Cvetka Sakelšek in domačinka Janja Klanj- 
čar Žajdela.

Najvišje ocenjeno vino letnika 2020 je donegovala klet PRA VINO. Gre za IZBOR ŠIPONA LETNIK 
2018, ki je dobil oceno 19,63 točk.
Na vinskem festivalu so se letos predstavili: Vino Munda, Vino Grlica, Vino Plemenič, Cabot Liam-Si- 
nead, Pra-Vino, Družina Lukman.
Za izvirno malico v culicah so poskrbele kmečke žene s Koga.
Na Vinskem festivalu na Kogu se vsako leto zberejo tudi vinski vitezi in -^vinske kraljice iz različnih 
slovenskih vinorodnih območij. Letos so se zbrale:
• Vinska kraljica Slovenije Ana Pavlin
• Gostiteljica kraljic 6. Kogovška vinska kraljica Nives PLEMENIČ
• 6. Cerkvenjaška vinska kraljica, Tjaša Simonič
• 6. vinska kraljica Bizeljskega, Karin Dobravc Škof,
• 4. Vinska kraljica Jeruzalemsko-Ormoških goric, Eva Leskovar
• Svečinska vinska kraljica, Jožica Gornik
• Mariborska vinska kraljica, Neža Jarc
• Vinska kraljica društva vinogradnikov Male Nedelje - Martina X. (deseta), Daniela Kosi
• 3. vinska kraljica občine Starše, Anja Kelc,
• Kraljica metliške črnine, Tjaša Rus
Prisrčno smo na vinskem festivalu pozdravili velja tudi vse dosedanje kogovske vinske kraljice: 
MATEJO PRAPOTNIK, ALEKSANDRO KELEMINA PLEMENIČ; ŠPELO BORKO, POLONO KO
LARIČ, ANJO KOCJAN in NIVES PLEMENIČ
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Predsednica ocenjevalne komisije LIDIJA RU
ŠKA, predsednik TKD Kog DRAGO LUKMAN 
in 6. kogovska vinska kraljica NIVES PLEME- 
NIČ so podelii priznanja vinogradnikom. Vse 
skupaj je nato pozdravila slovenska vinska kralji
ca Ana Pavlin.

Sledilo je postavljanje klopotca. Klopotec je ob 
pomoči kogovskih folklornikov postavil domači 
viničar in skrbnik potomke najstarejše trte - BO
RUT PRAPOTNIK.

KRONANJE 1. KOGOVSKEGA VINSKEGA KRALJA
Na letošnjem vinskem festivalu, ki je potekal v prijetnem ambientu pred dvorano na Kogu, tokrat ni
bila kronama nova vinska kraljica ampak 1. KO
GOVŠKI VINSKI KRALJ.
Po mandatu šestih Kogovskih vinskih kraljic od 
leta 2008, je bil prvič kronan moški predstavnik 
in plemenitež kogovskih vinogradnikov in vi
narjev.
Zadnja torej 6. Kogovska vinska kraljica je bila 
Nives Plemenič iz vinogradniškega gospodarstva 
Plemenič s Koga.

Skozi špalir vinskih kraljic in domače folklorne 
skupine je na prizorišče prišel kandidat, za 1. Ko- 
govskega vinskega kralja, ki je uspešno opravil 
preizkus

Ker zaradi epidemije v lanskem letu nismo mogli 
opraviti in izbrati nove kraljice ali kralja, je Nives 
morala svoj dvoletni mandat podaljšati še za eno 
leto. Ponosno je Nives opravljala svoje kraljičino 
poslanstvo, zato se ji Turistično in kulturno dru
štvo Kog iskreno zahvaljuje za opravljeno delo. 
Nives Plemenič, je svojo krono simbolično snela 
in zaključila svoje poslanstvo 6. Kogovške vinske 
kraljice.
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JAKOB LUKMAN iz Lačavesi
Jakob Lukman je bil rojen 19.12.1998 na Ptuju. Osnovno šolo je obiskoval v OŠ Miklavž pri Ormožu (do 
5. razreda pa v podružnični šoli na Kogu).

Šolanje je nato nadaljeval na gimnaziji in srednji kemijski šoli Ruše, smer farmacevtski tehnik. V letu 
2018/19 se je vpisal na študij fizioterapije na Alma Mater Europaea, kjer je tik pred koncem šolanja. 
Prihaja iz Lačavesi ter živi na kmetiji treh generacij.

Glavni dejavnosti na njihovi kmetiji je prireja jajc in vinogradništvo. 
Trenutno na kmetiji obdelujejo 3 hektarje vinogradov oz. 13.000 trt.

Jakob Lukman je član KTD Miklavž kjer sodeluje v Folklorni skupini Podkev Je tudi član domačega TKD 
na Kogu, kjer nastopa z vokalno skupino Kogovški dečki.

Kogovskemu vinskemu kralju je obleko izdelal krojač Branko Vratar iz Moravskih Toplic, ogrinjalo je 
izdelala Martina Kolenko iz Ljutomera.
Ogrinjalo je kralju predal župan Občine Ormož g. Danijel VRBNJAK.
Kralja je okronala LIDIJA RUŠKA, enologinja, častna občanka Občine Ormož in dolgoletna predse
dnica ocenjevalne komisije, ki ocenjuje kogovska vina.
JAKOB LUKMAN 1. KOGOVŠKI VINSKI KRALJ JE NATO PREBRAL SVEČANO ZAOBLJUBO IN
PREVZEL MANDAT, KI TRAJA 2 LETI
Vinski kralj je vsem zbranim, s svojim spremstvom, postregel s svojim kraljevim vinom sorte Šipon 
in s sladico.
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Izobraževalne delavnice v obnovljeni 

Košarkini hiši
V začetku novembra (3. in 4.) so v obnovljenih zgornjih prostorih Košarkine hiše potekale izobraže
valne delavnice pod nazivom KNOW HOW KOŠARKINA HIŠA.
Organizator ene od delavnic je bilo tudi naše društvo in sekcija kmečkih žena je pripravila prikaz peke 
pogač v novi krušni peči v Košarkini hiši.

Safe SLOVENJA
£u»OPt AN «CMK O GASTRONOMI 

AWAROWJtm

Izobraževanje in praktično 
usposabljanje aktivnosti operacije 
KNOW HOW KOŠARKINA

3. javnega poziva za 
ESRR LAS UE Ormož

JERUZALEM
SLOVENIJA

9
Občina Ormož

Za varno in rdmvo poslovanje vas prosimo, da izpolnjujete 
pogoje, glede preprečevanja Sirjenja COVID-19, ki jih na 
dan dogodki zahteva Vlada RS in NUZ.
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DRUŠTVO ANTONOVANJE NA KOGU V 
LETU 2021

Delovanje društva v tem letu zaznamujejo številni dogodki. Kljub vsemu, kar se je dogaja okrog nas 
zadnji dve leti, pa lahko rečemo, da je bilo letošnje leto za društveno delovanje najbolj bogato do sedaj. 
Na nekaterih dogodkih tudi prelomno in samo želimo si lahko vsi skupaj, da aktivnosti ostanejo tudi 
v naslednjem letu. Glede na število članov, trenutno nas je v društvu nekaj čez 20, pomeni, da so bili

vsi maksimalno vključeni v delo društva in da je 
rezultat narejenega rezultat vsakega posameznika 
posebej. Seveda pa ne smemo pozabiti tudi zu
nanjih pomagačev, ki so pomagali pri dogodkih. 
Delovanje društva Antonovanje na Kogu je 
usmerjeno predvsem k turistični, kulinarični,

kulturni in verski promociji kraja in okolice. Vse se pa odrazi v tem, da društvo organizira dogodke 
čez vse leto in predvsem organizacijsko pomaga pri izpeljavi le teh. V času Covid-19 so bili organiza
cijsko tudi nekateri izzivi, vendar smo rešili vse omejitve in prepreke in kljub zaporam poskrbeli za 
dogajanja čez vse leto.
Sledi kronološki zapis vidnejših dogodkov.

Postavitev jaslic v središču vasi:
Sicer spada postavitev v prejšnje leto, pa vendar 
ne smemo pozabiti na nekaj novitet. Jaslice so 
bile postavljene ob smreki prvič vsaj v novejšem 
času. So skromne ker je ideja prišla dokaj pozno 
na piano. Našle so svoj prostor in lepo krasile 
center. Ker ni bilo lansko leto polnočnice, smo 
pri društvu ob pomoči PGD Vitan-Kog poskrbe
li, da je po vasi zapeljalo gasilsko vozilo in pred
vajalo božične pesmi. Ob nagovoru predsednika 
KS objavljenega na FB portalu društva smo vse
eno obeležili praznik. Jaslice bodo tudi letos in v 
društvu bomo veseli vseh dodatnih kipcev in idej 
in mogoče ovčk in podobnega. Samo javite nam, 
kaj imate po doma po skrinjah in podstrešjih in 
skupaj uredimo, da bo center izgledal trenutku 
primerno.
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Predstavitveni dokumentarec Delovanje društva Antonovanje na Kogu:
Ker je društvo lani konec leta praznovalo desetletnico delovanja, dejansko pa so prvi rezultati delo
vanja bili že takoj v začetku naslednjega leta, so pri KTV Ormož videli priložnost, da pobrskajo po 
arhivu in naredijo 45min video zapis o delovanju društva. Zapis je bil objavljen na KTV Ormož in 
spletnih straneh. Najdemo ga tudi na spletni strani www.antonovanje.si in na FB strani (»Antonovanje 
Nakogu«). Tisti ki ste zamudil ogled: poglejte ga, na njem smo 10 let mlajši tako številni nastopajoči 
kot tudi gledalci. Lep arhivski zapis nekega bogatega obdobja delovanja društva.

Obdaritev nekaterih članov DU Zarja Kog:
Dan pred »čurkarijado«, smo v društvu ob pomoči CPU Ormož in seveda DU Zarja Kog organizirali, 
da so nekateri starejši simbolično dobili čurke na dom. Seveda je zelo težko izpeljati, da bi dobili ta 
simbolični dar vsi upokojenci v KS Kog. Žal je število preveliko, finančna sredstva omejena, časovno 
pa obiskat vse upokojence na domu na tako širokem prostoru skoraj neizvedljivo v enem dnevu. Tako 
je DU Zarja Kog sestavilo spisek upokojencev, ki smo jih obiskali. Želeli smo si vsi, da bi lahko izvedli 
dogodke na Kogu in da bi lahko pokušino čurk v živo ponudili vsem krajanom. A okoliščine niso 
dovolile izvedbe javnih dogodkov. Simbolna gesta, ki je priklicala marsikatero solzo na oči starejših.

Prenos svete maše ob prazniku Antonovanja:
prvič nam je uspelo urediti prenos v živo svete maše iz naše farne cerkve sv Bolfenk na Kogu. Maševal 
je p. Peter Pučnik. Prenos je zagotovila KTV Ormož in mašo smo lahko v živo spremljali na digitalnih 
medijih (FB portal) kakot tudi posnetek na KTV. Glede na tehnične omejitve (internet) je to bil kar 
precejšen zalogaj. Prav tako je bil to zalogaj glede omejitev, ki so takrat veljale. Prvi prenos maše je bil 
izveden brez motenj on ob številnih gledalcih tudi izven našega kraja.

Antonova tržnica na Kogu:
Na dan Antonovanja je bil organiziran Antonova tržnica. Zaradi omejitve gibanja in ukrepov je za 
izvedbo tržnice bilo potrebno urediti vso papirologijo in tehnikalije, da smo lahko tržnico izpeljali 
brez zapletov. Posledično je zaradi tega dobil Kog tržnico. Uradno je na Kogu tržnica, ki je del tržnice 
Ormož. Tržnica upravlja Tržnica Ormož in na Kogu se celo leto lahko odvijajo aktivnosti tržnice. Na 
ponudnikih je, da to priložnost izkoristijo in da zraven Antonove tržnice zaživi še kakšna. Mogoče 
tudi redna tržnica kakšen določen dan v mesecu ob ustrezni promociji. Samo Antonova tržnica je bila 
lepo obiskana.
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Virtualna čurkariada:

V prostorih Mladinskega centra Ormož smo organizirali 
tokrat virtualno čurkariado. Tudi to je bil prelomni dogo
dek v občini Ormož. Do takrat ni bilo virtualnih dogodkov, 
pozneje so postali virtualni dogodki nekaj čisto normalne
ga. Orali smo ledino ob pomoči tehničnih sredstev KTV 
Ormož in seveda ekipe, ki je imela v živo skoraj 8 ur pro
grama: predstavitev natečaja risbic in fotografij šol, pred
stavitev knjige Cirila Ambroža, predstavitev kolin in video 
zapis ob komentarjih Matjašeka 1. kogovskega, virtulano 
srečanje kuharskih mojstrov pod vodstvom Vanje Mramor, 
predstavitev projektov LU in MC Ormož, virtualni kviz za 
mlade. Dan se je končal z žrebanjem za nagrado čurkarija- 
de: zdaj že tradicionalna nagrada živi antonov pujs ali pujs 
v kosih je tokrat romala v Ruše. Celodnevni program je bil 
predstavljen na FB portalu društva in je še vedno na voljo 
za ogled v arhivu.

Prleški otroški Antonov Zoom žur:M^HHHH|H|B|Ba|BaH^BaiftMM|tiM|iMaMj|iMHMHk||||M|iaM|^^
v okviru podelitev nagrad za natečaj risbic in fotografij se je v začetku februarja odvilo eno večjih 
zoom srečanj otrok in šol bližnje in daljne okolice. Sodelujočih je bilo več kot 60 otrok istočasno. 
Dogodek se je izvajal v dvorani na Kogu, otroci pa so prihajali iz različnih krajev, Gorišnice pri Ptuju, 
Lukavec ipd. Zabaven program, za katerega so poskrbeli v večini otroci, je trajal več kot dve uri. Pri
zorišče je obiskal tudi živi pujsek. Večino programa je priskrbela OŠ Kog in glavna akterka ga. Tanja 
Novak. Otroci so uživali, posnetek pa je prav tako še vedno viden na FB portalu.

letošnje razmere niso dovoljevale tudi izvedbe blagoslova velikonočnih jedi. Tako smo v društvu or
ganizirali blagoslov jedi »na domu«. Dogodek se je začel s prenosom obredov iz cerkve sv. Bolfenk na 
Kogu. Obrede je vodil p. Peter Pučnik, ki je pozneje tudi blagoslovil jedila. Blagoslov je bil urejen tako, 
da smo patra popeljali s kočijo po KS Kog in do sosednje vasi Godeninci. Za voz, kočijo in kočijaže
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je poskrbel Bojan Dogša. Na konjih so priskočili v oporo jezdeci iz Središča ob Dravi. Predhodnica je 
bilo novo vozilo PGD Vitan-Kog s skoraj celotno gasilsko četo. Prepotovali smo približno 30 km. Ob 
poti nas je čakalo mlado in staro, vsi z velikonočnimi jedmi. Dogodek, ki bi ga veljalo ohraniti tudi za 
bodoče in je bil toplo sprejet z vseh strani. Velika zahvala vsem sodelujočim, ki so pomagali vsak po 
svoji strani in omogočili, da smo bili eni izmed redkih v Sloveniji, ki smo izvedli svojevrstno žegnanje 
kljub zelo strogim ukrepom. Dogodek je bil spremljan tudi s strani KTV Ormož in arhiviran na FB 
strani društva.

Piknik ob dnevu državnosti
tudi letos je bil izveden piknik ob dnevu državnosti. Kot vsako leto so se tudi tokrat predstavili lokalni 
ponudnik, poskrbljeno je bilo za program, predstavili smo tudi električna kolesa in izvedli kviz. Popol
dne smo preživeli ob lepem vremenu in dobri družbi ter seveda kulinaričnih dobrotah iz našega kraja.

Oratorij za družine:
v sklopu oratorija za družine, ki se dogaja vsako leto v Veržeju, je bil na Kogu organiziran piknik dru
žin iz celotne Slovenije, ki so se udeležile oratorija. Toliko otrok že dolgo ni bilo na kupu in skupina 
pod vodstvom p. Petra Pučnika se je prav lepo zabavala na našem igrišču. Zahvala vsem, ki so poma
gali pri organizaciji. Kraj je vsem ostal v zelo lepem spominu.
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Vodrenska žetev 2021:
spet dogodek, ki že več desetletij ni bilo v naši KS. Glavna protagonista sta bila Viktor Munda in 
Fraček Trop. Pomagali pa so jim ekipe pod vodstvom Srša Gorana, Bojana Dogša in Rajka Bukovec. 
Eni so poskrbeli za pšenico, drugi za mlatilne in ekipe, ki so pšenico požele ročno, pripeljale s konji 
do mlatiln in zmlatile do zrnja. Postavljena je bila priložnostna razstava starih strojev in orodja pod 
vodstvom Maše Keček. Na prizorišču na Vodranskih njivah je bil postavljen tudi šotor, kjer smo lahko 
pokušali različne vrste domačih pogač, kislega mlega in domačih dobrot iz tunke. Ob tem se je pil 
špricar ali »jabolšnica«. Dogodek se je zavlekel globoko v noč in vsi upamo, da bo postal tradicionalen. 
Ob tem je nastalo veliko fotografij in poročanj na FB portalih, kar si lahko ogledamo tudi v arhivu.
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Razstava Naš vsakdanji kruh:
septembra je bila v občinsko avlo občine Ormož postavljena razstava fotografinje Sonje Kamplet Ro
tar, ki je celo leto fotografirala naše aktivnosti. Tako kot to počne že od samega začetka delovanja 
društva. Razstava predvsem z vsebino velikonočnega blagoslova in Vodrenske žetve je bila postavljena 
pod okriljem Pokrajinskega muzeja Ptuj - enota Ormož in je krasila občinsko avlo skoraj celo jesen. 
Društvo je tokrat predstavilo dogajanja v KS Kog celotni občini in vsem krajanom. Šele razstava je 
pokazala veličino dela, ki ga je društvo opravilo navkljub vsem omejitvam, ki so nas pestile zadnje leto. 
Veseli obrazi na fotografijah so bili dokaz, da se v naših krajih ne damo.

Društvo se pripravlja že na dogodke Antonova- 
nja 2022. Kot vedno tudi tokrat lahko obljubimo, 
da bomo organizirali dogodke: ali v živo ali vir
tualno. Praznični dnevi ne bodo šli mimo nas.

Društvo ima na voljo tudi šotor, ki ga smo ga imeli postavljenega na Vodranski žetvi. Na voljo je za 
najem vsem, tako ostalim društvom kakor tudi zasebno. Šotor je za skoraj 100 oseb in v društvu smo 
uredili ekipo, ki poskrbi za postavitev in odvoz.

Društvo Antonovanje na Kogu se za sodelovanje zahvaljuje vsem, ki so kakorkoli pomagali, da smo 
vse to lahko letos izvedli. Glavni pokrovitelj dogodkov je bilo podjetje Fagus Gis. Finančna pomoč 
nam je zelo pomagala pri izvedbi. Zahvaljujemo se tudi ostalim sponzorjem in donatorjem. Če imate 
zanimive ideje, kako bi kakšen dogodek lahko izvedli v letu 2022, smo vedno na voljo za pogovor in 
pripravljeni pomagati organizirati. Hvala vsem ostalim društvom, ki nam podate roko in nam poma
gate, da je v kraju kljub omejitvam živo in veselo.

Zapisal: tajnik društva Ivan Škrlec
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV ZARJA KOG

Leto 2021 nam žal ni bilo naklonjeno in člani Društva upokojencev Zarja Kog bi to leto najraje poza
bili. Korona virus je dodobra spremenil naša življenja, z omejitvami je posegel v naše delo in druženja, 
tako na kulturnem kot na športnem področju. Ko smo v prvi polovici leta mislili, da smo ga prema
gali, pa je sedaj udaril še z večjo močjo. Zopet se zapiramo v svoja stanovanja, družabno življenje je 
omejeno, saj je zdravje vsakega posameznika na prvem mestu.
V decembru 2020 smo obdarovali zaposlene in varovance Centra starejših občanov v Ormožu s sad
jem.
Na povabilo Društva Antonovanje na Kogu smo 17. januarja letos obiskali 35 naših starejših članov in 
jim domov prinesli malico- čurke. Akcija je potekala v sodelovanju z Lokalno akcijsko skupino Zeniac 
iz Ormoža, ki se ukvarja tudi s pomočjo na domu in s socialno asistenco.
Zbora članov, ki smo ga načrtovali izpeljati že v mesecu marcu, zaradi slabih epidemioloških razmer 
takrat nismo realizirali. Upravni odbor se je sestajal enkrat mesečno in ocenjeval razmere za morebi
tno izvedbo posameznih nalog.
S pomladjo so se počasi začeli sestajati kegljači in igralci pikada, upravni odbor pa je načrtoval prvo 
večje druženje po letu in pol, to je izvedbo izleta.

Po tehtnem premisleku smo ugotovili in se odločili, zara
di osebnih stisk in osamljenost naših članov, izlet organi
ziramo, ne glede na to, da epidemiološke razmere še niso 
bile ravno bleščeče. Pripravili smo program in ustrezna 
navodila o tem, kako se je treba na izletu obnašati in se 
odpravili na potepanje po Halozah. Nismo šli predaleč, 
vodila pa nas je tudi misel, da sosede premalo poznamo 
in, da je zdaj priložnost, da to popravimo.
Veselje, ko smo se na polnem avtobusu po enem letu pa 
pol z nekaterimi našimi člani ponovno srečali je bilo ne
popisno.
Na pot smo odšli v petek 2. julija in se najprej ustavili »na 
Staniči v Osluševcih«. Gre za manjši, vendar izjemno bo
gat železničarski muzej, ki so ga uredili prizadevni člani 
Društva za ohranjanje dediščine Prleški železničar.
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Pot nas je nato vodila do Cirkulan, kjer smo si na 
sedežu Turistične agencije Halo po predstavitvi 
turistične ponudbe v v haloških občinah, ogledali 
spominsko sobo dr. Bračiča in cerkev Sv. Barbare.

V Dravcih, blizu Vidma smo nato obiskali etno
loško zbirko »Od zrna do kruha«, ki jo je na svoji 
kmetiji uredil domačin Zvonko Korpič. Nad res 
bogato zbirko starega kmečkega orodja in različ
nih strojev so bili navdušeni predvsem naši člani, 
ki so še ohranili spomin, kako se je delalo nekoč, 
nekateri od njih pa so se še spomnili, kako so de
lovale stare mlatilne, vetrjaki, žrmlje...
V želodcih nam je že krulilo, zato smo na parki
rišču pri ribniku v Podlehniku opravili malico in 
se »okrepčali« tudi s tekočimi zadevami. Stanko 
Koter je prijel za meh in bilo je kot na pravem 
pikniku.
Po vijugasti in izredno ozki cesti smo se nato 
odpeljali do Viničarskega muzeja na Gorci, s ka
terim upravlja Turistično društvo Podlehnik. V 
lepo urejenem objektu smo prisluhnili zgodbi 
iz življenja viničarjev ter se po kavici iz čudne
ga avtomata, s čudnim okusom, že rahlo utrujeni 
odpravili v Dolino Winetou. Tu smo si privoščili 
postrvi in neko čudno sladko vino ter si odpoči
li pred zaključkom našega potepanja. Ob vrnitvi 
smo se zaustavili še na Ptujski gori in si ogledali 
romarsko cerkev, nekateri pa so si na parkirišču 
popravili okus po slabem haloškem vinu, z vinom 
iz prtljažnika našega avtobusa. Bilo je pravo olaj
šanje. Domače je domače - najboljše!
Skoraj se je začelo mračiti, zato smo se polni do
živetij počasi odpravili domov. Še nujen postanek 
v Ormožu, da smo »pospravili« prtljažnik našega 
avtobusa in se zadovoljni in bogatejši za nova do
živetja, vrnili domov.
Člani, ki tekmujejo v sekciji kegljačev in pikada 
so nadaljevali s svojim delom. Pripravili so svoje 
poročilo, ki se glasi tako:

» Delo športnih ekip je bilo zaradi covida - 19 zelo 
okrnjeno. S treningi kegljanja na vrvici sta moška 
in ženska ekipa pričeli šele v drugi polovici aprila, 
saj hladno vreme prej ni dovoljevalo treningov na 
zunanjih kegljiščih. Ker je bila epidemija v zimskih 
mesecih v večjem razmahu, tudi treningi v pikadu 
niso potekali.

Kljub neugodni epidemiološki sliki se je MZDU 
Ormož odločila za tekmovanje v ligi s pričetkom 
meseca maja. Tekmovanja so bila prilagojena - na 
različnih lokacijah sta se srečali po dve moški in 
ženski ekipi ob upoštevanju vseh predpisanih ukre
pov NIJZ in vlade (obvezne maske, brez pogosti
tev, brez malic in napitkov). Kar štiri krat smo bili 
organizatorji tekmovanja za sodelujoče ekipe. Po 
sedmih odigranih krogih je bilo liga tekmovanje 
zaključeno. Hkrati je potekalo tudi tekmovanje za 
moške in ženske posamezno. Lahko se pohvalimo 
z doseženimi rezultati, saj je ženska ekipa dosegla 
skupno tretje mesto, medtem ko je Zlatka Zabav
nik osvojila celo drugo mesto med posameznicami. 
Ekipno smo 1. julija 2021 sodelovali še v kegljanju 
na vrvici na tekmi ekip Spodnjega Podravja v Sre
dišču ob Dravi.
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Med 16. moškimi in ženskimi ekipami smo izbirali najboljšo moško in žensko ekipo za uvrstitev na držav
no prvenstvo. Pri takšni konkurenci je le pomembno, če sodeluješ.
Zaključek lige s podelitvijo priznanj je bil prav tako v Središču ob Dravi 26. avgusta, 27. avgusta pa smo 
se udeležili kegljanja za pokal KS Ivanjkovci prav tako z obema ekipama.
V mesecu septembru smo sodelovali z obema ekipama na turnirju pikada v Ormožu, medtem ko smo za 
zadnjo tekmo v kegljanju v Ormožu lahko zagotovili zaradi zaostrenih covidnih ukrepov le eno ekipo s 
štirimi tekmovalci.
Med omenjenimi tekmovanji smo doma opravili nekaj rednih treningov in druženj, v mesecu novembru 
pa smo spet prekinili športna srečanja zaradi zaskrbljujoče covidne situacije.
Ponovno se slabo piše treningom v metanju pikada, ki bi morali nemoteno potekati v zimskih mesecih v 
notranjih prostorih.
V letu 2021 sta se nam pridružila Minka Munda in Edo Luteršmit, kar predstavlja v teh težkih časih lepo 
okrepitev obeh aktivnih ekip.
Sedaj smo spet doma, namesto da bi se urili v metanju pikada - brez medsebojnih druženj in brez kakr
šnih koli tekmovanj.
Ker upanje umira zadnje, verjamemo, da bo kdaj spet bolje.

Za kegljaško sekcijo in pikado:

Gustek Korošec in Janez Veselko
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Ker v letu 2020 nismo mogli opraviti volilnega zbora članov, je upravni odbor odločil, da se 20. avgusta 
izvede volilni zbor članov DU Zarja Kog za leto 2020.

Po poročilih o delu društva so bile izpeljane tudi volitve novih organov društva.

Spomnili smo se tudi naših umrlih članov in se jim poklonili s trenutkom tišine: V letu 2020 in 2021 nas 
je zapustilo kar 14. naših članov.

Društvo bodo v naslednjih štirih letih vodili:

Z. UPRAVNI ODBOR

Ime in priimek Zadolžitev

Anton LUSKOVIČ predsednik

Zdravko HLEBEC podpredsednik

Milena BORKO tajnica

Janez VESELKO blagajnik + poverjenik Kog

Avgust KOROŠEC sekcija kegljačev + poverjenik

Ivan LUCI poverjenik Vodranci - Vitan

Marjana ZA- poverjenik Kog

Marta HLEBEC poverjenik Kog

Marta VNUK poverjenik Jastrebci + Vodranci

Vinko ŠTRMAN poverjenik Gomila

Ema KOLARIČ poverjenik Vitan

: Katica ŽGANJAR poverjenik Jastrebci

NADZORNI ODBOR

Ime in priimek Zadolžitev

Majda VOGRINEC predsednik

Stanko KOTER član

Ivanka KOROŠEC član

Danica ZADRAVEC namestnik

ČASTNO RAZSODIŠČE

Ime in priimek Zadolžitev

Rajko BORKO predsednik

Ana Mezgec član

Viktor BORKO član

Janez Lah namestnik
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO VITAN KOG

Staro vozilo Mercedes 1113, smo prodali Gasilski 
zvezi Ormož, kateri bo služilo kot protokolarno 
vozilo za gasilska srečanja ter srečanja gasilskih 
veteranov. Svoj prostorje dobil na gasilskem vad
benem centru v Ormožu. Našemu društvu je vo
zilo služilo 25 let, od leta 1996, ko je bilo pripe
ljano iz Nemčije, drugo leto pa bo staro že 50 let. 
Kljub korona času smo se v društvu skozi vso 
leto trudili ohraniti druženje ob raznih opravilih 
v gasilskem domu, predvsem pa je bilo potrebno 
spoznati novo vozilo in opremo. Prvo vajo smo 
opravili na vadbenem centru v Ormožu, izvedli 
pa smo še uspešno zbiranje starega železa.
Na žalost pa tudi nesreče niso počivale, junija 
smo tako izvozili na požar hiše v Mali Brebrov- 
nik, oktobra pa počistili nekaj podrtih dreves.
V mesecu požarne varnosti smo se udeležili ope
rativnega preverjanja na vadbenem centru, ter 
sektorske vaje na Kajžarju.
Letos je sosednje društvo Miklavž pri Ormo
žu nabavilo novo gasilsko vozilo - kombi. Tako 
se nam je ponudila priložnost, da za res ugodno 
ceno, s pomočjo sofinanciranja GZ, odkupimo 
njihovo staro vozilo Citroen Jumpy, ki nam bo

vili vsaj eno pionirsko, oz. mladinsko desetino v 
našem društvu.
V prihajajočih praznikih bi se radi zahvalili vsem 
krajanom za finančno in drugo podporo, ter vam 
zaželeli mirne Božične praznike in srečno v no
vem letu.
V letu 2022 praznujemo 110 let našega društva, 
upam da ga bomo lahko skupaj proslavili v čim 
večjem številu ob glasbi in odlični kogovski ka
pljici.

NA POMOČ!

Predsednik: Mitja Mlinarič
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ŠPORTNO DRUŠTVO KOG
Športniki smo v leto 2021 zakorakali polni upa
nja in novih idej o popestritvi dogajanja v kogo- 
vski krajevni skupnosti. Na žalost so prvi meseci 
leta zaradi epidemioloških ukrepov minili mirno, 
tudi občnega zbora nismo smeli izvesti, smo pa 
kljub temu z izmenjavo idej preko digitalnih me
dijev poskrbeli za vzdrževanje nalog športnega 
društva.

V poletnih mesecih so se ukrepi nekoliko spro
stili in dobili smo zeleno luč za organizacijo do
godkov v sklopu Poletja na Kogu 2021. Kolesarje
nje po kogovskih hribih je potekalo v nedeljo, 8. 
avgusta, na katerem se je zbralo več kot trideset 
kolesarjev. Po kolesarjenju smo se po tradiciji 
zbrali na igrišču, kjer nas je čakalo okrepčilo in 
druženje. Med potjo tudi ni manjkalo postojank 
z okrepčili, za to se zahvaljujemo se vsem sode
lujočim.

Nočni turnir v malem nogometu je potekal 13. 
avgusta, zbrale so se sicer štiri ekipe in pokal je 
ostal v domačih rokah.

V jesenskih in zimskih petkovih večerih je or
ganizirana rekreacija v telovadnici OŠ Kog med 
19.00 in 20.30 uro, namenjena vsem, ki bi se želeli 
razmigati.
Na tem mestu bi želeli opozoriti krajane in kra
janke, da smo v poletnih in jesenskih mesecih 
opažali razne nastanke škode na igrišču in bru

narici. Odpadki, ki ležijo vse okoli praznih košev, 
uničena klop, nasilni vdor v brunarico, itd. Igri
šče je namenjeno javni uporabi, tudi brunarica je 
po dogovoru na razpolago vsem, naprošamo pa 
vse uporabnike, mlajše in starejše, da ohranjajo 
spoštovanje in z odgovornostjo uporabljajo javno 
dobro.
Izzivov polno leto 2021 se počasi izteka.
Člani športnega društva Kog v prihajajočem letu 
vsem bralkam in bralcem želimo veliko zdravja 
in sreče, novih izzivov in aktivno preživetega pro
stega časa. Srečno!

Za Športno društvo Kog:

Nika BEDEKOVIČ
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LOVSKA DRUŽINA KOG V LETU 2021
Spoštovane krajanke in krajani. Izteka se že 
drugo leto, ko nam zaradi globalne situaci
je ni ravno najlažje in moramo marsikdaj 
prilagoditi svoj tempo življenja in življenj
ske navade določenim pravilom. Vsak 
se mora trudi po svojih močeh, da si vsaj 
poizkusi postaviti življenje v čim bolj nor

Čaka nas še ogromno dela. Najprej smo 
se lotili čiščenja notranjosti in priprav na 
ureditev novega lesenega stropa. Urediti 
je bilo potrebno tudi elektro in vodovo
dne inštalacije. Trenutno je v teku polaga
nje keramike. Z deli bomo nadaljevali in 
upamo, da bomo objekt v naslednjem letu

malne tire. Tako kot v zasebnem življenju pa se 
situacijam moramo prilagajati tudi pri društve
nem delovanju. V lovski družini Kog smo veseli, 
da nam je po lanskoletni pavzi uspelo izpeljati ali 
v pogon spraviti kar nekaj projektov, ki so v pre
teklih letih bili stalnica, sedaj pa so bili potisnjeni 
na stran ali onemogočeni. Vem, da so tudi števil
na druga društva v tem obdobju imela okrnjeno 
delovanje in srčno upam, da bomo v prihodnje 
lahko stopili na pot »normalnosti«.
V lanskem letu nam ni uspelo izpeljati naše glav
ne strelske prireditve, smo pa veseli, da nam je 
to uspelo v letošnjem letu, ko je vsaj čez poletje 
bilo stanje bistveno bolje. Z obiskom prireditve 
smo bili zadovoljni, je pa se vsekakor poznalo ne
koliko pri slabši udeležbi ekip iz bolj oddaljenih 
krajev. No, vse to so potem nadoknadili posame
zniki, ki so se med sabo »udarili« za najvišja me
sta. Tekmovanje je tradicionalno potekalo drugi 
vikend v mesecu juliju in sicer v soboto od 12h 
naprej in v nedeljo od 9h zjutraj pa vse do veče
ra. Kot vedno je bilo poskrbljeno tudi za dobro 
jedačo in hladno pijačo, na kateri so se ustavili 
tudi številni domačini. Za obisk pri nas smo vam
vedno hvaležni in vas vljudno vabimo tudi v pri
hodnje, da nas počastite z vašim obiskom.
Hkrati nam je v lanskem letu po več letih končno 
uspelo prodati tudi lovski dom na Kogu, ki žal ni 
bil več primeren za dejavnosti društva. Lokaci
ja je bila na obljudenem območju, zraven indi
vidualnih hiš, turističnih objektov in cerkve. Za 
delovanje našega društva pa je nujno potreben 
prostor nekje v naravi, na bolj samotni lokaciji. 
Prav gotovo vas večina že ve, da smo že vrsto let v 
gradnji novega lovskega doma v Jošovjaku, ki pa 
je zaradi situacije in pomanjkanja finančnih sred
stev v zadnjih letih stagniral. No, v letošnjem letu 
smo končno lahko pričeli z nadaljevanjem del.

lahko pričeli normalno uporabljati. Seveda bo, ko 
bo dokončno urejen in opremljen, namenjen tudi 
vam krajanom, za potrebe raznih praznovanj in 
ostalih dejavnosti. Nujno bo urediti še dostop do 
objekta in okolico, saj imamo v deževnem obdo
bju precej težav z vodo. Kot omenjeno, nas čaka 
še precej dela, ampak verjamemo, da bomo tudi 
to zmogli speljati do konca ter objekt predati svo
jemu namenu.

Ko pišem te besede, je prazničen mesec decem
ber že tik pred vrati. Z njim pa seveda prihaja tudi 
zaključek leta, ko se ozremo nazaj in pregledamo, 
kaj smo naredili dobro, hkrati pa, kaj bi lahko 
postorili še bolje. To je tudi čas, ko si lahko za
črtamo nove smernice za naprej. Hkrati pa je to 
seveda tudi obdobje, ko več časa posvetimo svoji 
družini, najbližjim in prijateljem. Zato naj izkori
stim zadnje besede za to, da vam zaželim miren, 
vesel in izpolnjen prazničen december ter obilo 
zdravja in sreče v prihajajočem letu 2022!

Tajnik LD Kog

Blaž Kukec

Novice KS Kog 2021 | 27



LOVSKA DRUŽINA VINSKI VRHOVI
Lovska družina Vinski vrhovi, s sedežem 
v Miklavžu pri Ormožu številka 13, šteje 
51 članov, med katerimi sta tudi dve lovki. 
Povprečna starost naših članov je 58 let. V 
letu 2009 smo podpisali koncesijsko po
godbo za upravljanje z loviščem Kog-Vin- 
ski vrhovi. Koncesijska pogodba se izteče
2029 leta. Izmed članov imamo enega lovskega 
mojstra, osem članov z opravljenim lovskoču- 
vajskim izpitom, šest z izpitom za usposobljeno 
osebo (pregledniki divjačine) in deset strelskih 
sodnikov, izmed katerih je en sodnik z mednaro
dno licenco. Med člani je pripravnica in priprav
nik, ki bosta konec leta 2021 opravljala društveni 
izpit in v primeru pozitivnega izida, bosta lahko 
v letu 2022 nadaljevala izobraževanje v okviru 
območne lovske zveze Ptuj-Ormož. Želimo jima 
veliko uspeha, da opravita vseh 23 sklopov izpi
tov za lovca. In ko bosta nekje v maju opravila še 
lovski izpit, bosta lahko tudi samostojno izvajala 
lov v našem lovišču.
Leto 2021 je bilo za nas naporno leto. Pri izva
janju svoje dejavnosti smo se tudi mi podrejali 
vsem predpisanim ukrepom za zmanjšanje okužb 
covidu-19 kar pomeni, da smo svoje naloge v 
smislu izvajanja javne službe na področju lovstva 
izvajali, nekoliko okrnjeni pa smo bili pri izva
janju drugih društvenih dejavnosti. Bilo je manj 
druženja v lovskem domu, vse na distanci in v 
smislu preverjanja pogojev PTC. Kljub temu smo 
izvajali gospodarski del svojega letnega programa

in ga tudi uspešno zaključili.
Kljub omejitvam, ob upoštevanju vseh 
vladnih odlokov smo izvedli tudi lovsko 
strelsko tekmo na svojem strelišču za gli
naste golobe. Udeležba lovskih ekip je bila 
glede na čas ustrezna, vendar smo ob obi
sku približno 20 strelskih ekip, bili vsee

no zadovoljni. Strelska tekma je tudi priložnost, 
da se svojim krajanom, lastnikom kmetijskih in 
gozdnih površin zahvalimo za njihov strpni od
nos do lovcev in do svojega poslanstva ter dela. 
V znak pozornosti vsako leto pogostimo krajane 
z golažem in drugimi dobrotami. Upajmo, da bo 
v letu 2022 bolj sproščeno, da bo druženje večje 
in bolj veselo.
V lovišču smo tekom leta postavili ali obnovili 
kar nekaj prež in uredili zimska krmišča za malo 
divjad-fazana, ki ga je vedno manj. Razlogov za 
zmanjšanje številčnosti je seveda več o čemer 
na tem mestu ne bi izpostavljali. Srečujemo se s 
povozi divjadi, ki kljub vsem našim naporom za 
zmanjšanje, narašča. Beležimo veliko izgub zaradi 
različnih dejavnikov. Ob povozu nastajajo izgube 
na srnjadi in pri mali divjadi zaradi zgodnjih ko
šenj, ki so zadnja leta v času poleganja mladičev 
srnjadi. Kmetje kljub pazljivosti ne morejo vsega 
preprečiti. Zato prosimo vse kmetovalce, da pred 
nameravano košnjo obvestijo lovsko družino, da 
bomo predhodno s tehničnimi napravami poskr
beli za pravočasno odstranitev divjadi s travnika 
in s tem zmanjšali izgube.
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Zaradi že omenjenih razlogov smo imeli preko leta manj obiska v našem lovskem domu, ki je načelo
ma vedno na razpolago našim krajanom, da ga lahko uporabijo za različna srečanja in praznovanja. 
Predhodna najava našemu starešini ali gospodarju lovskega doma. Telefonske številke so navedene na 
oglasni deski ob lovskem domu.
Divjad kmetovalcem in vinogradnikom vsako leto povzročajo škodo na pridelkih in v goricah. Z iz
vajanjem lova skušamo vso škodo zmanjšati na minimum. Za vso strpnost lastnikov se na tem mestu 
zahvaljujemo. Prosimo pa jih, da skupaj z nami pravočasno poskrbijo za zaščito pridelkov, goric in 
podobno.
V svoje članstvo vsako leto sprejemamo nove lovke in lovce. Naša lovska družina se ukvarja ne samo z 
izvajanjem lova v lovišču, temveč tudi z ukrepi za izboljšanje življenjskih razmer divjadi, za prepreče
vanje škod po divjadi, za lovsko kulturo, tekmovanje, kinologijo in lovsko strelstvo. Zagotovo bi lahko 
še naštevali, ampak v skrajšani obliki želimo sporočiti, da vabimo medse članice in člane. Vse info 
o sprejemanju in o delu daje starešina ali po pošljite vprašanja na elektronski naslov tajnika: srečko. 
krope@siol.net in z veseljem vam bomo odgovorili.
V kraju delovanja se člani lovske družine vključujemo v različne akcije krajevne skupnosti, od čistilnih 
in do drugih delovnih akcij. Prav tako skrbno skrbimo za svoje objekte, zlasti lovski dom, daje lahko 
našemu kraju v ponos. Naš kraj z veseljem pokažemo in razkažemo našim lovskim tujim gostom, ki 
se vsako leto radi vračajo v našo lovsko družino in veliko naših lovskih gostov obiskuje naš kraj tudi 
izven lovne sezone.
Naj se ob kratki predstavitvi naše lovske družine še enkrat zahvalimo vsem krajanom, krajevni sku
pnosti, društvom, gasilcem za dobro sodelovanje in za izvajanje naših skupnih interesov ter vsem 
zaželimo srečno in zdravo v novem letu-

Srečno in lovski zdravo!
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STEYR KLUB KOG

Aktivnost kluba se je, kljub omejitvam, 
Antonovanju na Kogu. Zaradi omeji- 
obiskali člani Moto kluba Medjimurje iz
Beltinci.

začela januarja letos na tradicionalnem 
tev je bila udeležba minimalna, saj nas niso 

Čakovca in iz Kluba stare kmetijske tehnike

Zbor članov smo v mesecu marcu izvedli, tako kot lani, na daljavo. 
Marca smo sodelovali pri čiščenju okolice in to v Lačavesi.

Epidemija je delala po svoje, zato smo lahko šele junija izvedli klubsko vožnjo k Blaguškem jezeru in 
si ogledali novo turistično ponudbo ob njem. Nadaljevali smo z obiskom muzeja stare tehnike v Bo- 
lehnečicah pri Svetem Juriju ob Ščavnici, ki ga upravlja Oldtimer klub Stara Gora.

V juniju je bilo v Beltincih srečanje stare tehnike, v organizaciji Kluba kmetijske tehnike Beltinci, kjer 
prav tako sodelujemo.

V avgustu je društvo Antonovanje na Kogu prikaz žetve na stari način. Člani smo se udeležili s starimi 
traktorji Steyr in povabili člane Moto kluba iz Maribora. Avgusta je bila na Moti otvoritvena prireditev 
asfaltne ceste, katere smo se z veseljem udeležili in končali s piknikom ob Muri.

Na kolesarjenju po Kogu v organizaciji Športnega društva Kog je naša prikolica sodelovala kot pomoč 
kolesarjem, vendar ni imela veliko dela. Ogledali smo si kmetijo Klajnčar, kjer redijo svinje na naraven 
način in poskusili njihovo ponudbo. Postavljanje klopotce pri Svetem Urbanu na Hrvaškem je pote-
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kalo v prijateljskem vzdušju saj je zaradi naše udeležbe mednarodno. Na ta dan se zbere veliko starih 
traktorjev različnih znamk, ko v koloni obiščemo ponudnike domačih dobrot in na koncu se postavi 
klopotec na prireditvenem prostoru. Vsako leto se obiščejo drugi ponudniki. Letos smo obiskali in 
si ogledali Vinarijo Cmrečnjak, kjer smo bili presenečeni s pogostitvijo. Prav tako smo se okrepčali v 
Vinariji Kocjan , ki je novejšega datuma.

Sejem AGRA v Gornji Radgoni je nekaj časa visel v zraku, vendar ga je organizator Pomurski sejem 
izpeljal.Kot organizator predstavitve smo povabili sorodna društva iz Avstrije in Beltinec. Naš sponzor 
Steyer predstavništvo za Slovenijo letos na AGRI ni sodeloval. Odzvalo se je več kot 60 traktorjev Ste- 
yer starodobnikov. Vožnjo od zbirnega mesta na prireditveni prostor pred upravno zgradbo sejma je 
spremljal Trobilni kvartet Kulturnega društva Ormož. Ob vrnitvi smo se ustavili Frč baru in planirali 
letošnji jesenski izlet, do katerega pa ni prišlo zaradi zaostritev pri prevozu in vstopu v muzeje.

Hvala vsem za sodelovanje ter razumevanje in želimo da ostanete zdravi,
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IN MEMORIAM ROZINA ŠEBETIČ

(roj. BORKO) (1927 - 2021)

Na ptujskem pokopališču smo se poslovili od naše rojakinje, slikarke Rozine Šebetič, ki je na svet pri- 
vekala kot Rozina Borko, točno opoldne 5. februarja 1927 v Vodrancih.
Njeno rojstvo je je spremljalo zvonjenje zvonov iz cerkve Sv. Bolfenka in melodija, ki jo je zaigral lajnar 
pod oknom.
Mama je bila prepričana, da to pomeni srečo, babica pa, da lajnar igra za njeno korajžo, ker jo bo v 
življenju še kako potrebovala.
Osnovno šolo je Rozina obiskovala na Kogu, nižjo gimnazijo pa na Ptuju.
Njena mladostna želja je bil slikarski čopič in skrivnost prenašanja barv na slikarsko platno. Ta želja 
je bila tako močna, da je Rozina pustila dobro in ugledno službo v Ljubljani in se vpisala v šolo za 
umetno obrt, kjer so bili njeni profesorji priznani slovenski likovni ustvarjalci: Zoran Didek, Nikolaj 
Omersa, Karel Putrih, Božo Pengov in Marjan Pogačnik.
Po diplomi iz dekorativnega slikarstva, jo je pot zanesla v prosvetne vode. Poučevala je likovni pouk v 
Idriji, in na Ptuju ter ob delu leta 1965 diplomirala na Pedagoški akademiji v Mariboru.
Svoji veliki ljubezni-slikarstvu se je v popolnosti lahko posvetila šele po upokojitvi. Bila je strastna, 
predana in raznovrstna slikarka.
Zasvojena je bila z lepoto narave, z ogromno paleto barvnih odtenkov, ki jih ponuja narava ter jih 
znajo videti in prepoznati le izbrani.
Krajina, in cvetje pa tudi tihožitja so bile tri glavne vrste njenih motivov. V središču njenega zanima
nja so bili domači kraji, ki so jo pritegnili z intenzivnimi barvnimi lisam in značilno oblikovnostjo: z 
mehko zaobljenimi griči, ki se kopljejo v jutranji, opoldanski ali večerni svetlobi.

Bila je polna neusahljive življenjske energije in slikarskega naboja, ki sta jo nenehno silila k ustvarja
nju, iskanju in odkrivanju vedno novih motivov ter z njimi povezanimi slikarskimi rešitvami.
Ustvarjala je skoraj do svojega zadnjega dne. Slikarski čopič je dokončno odložila letos, ko je utrujena 
od življenja, ki ji ni prizanašalo, dokončno zaspala.
Počivaj v miru draga naša rojakinja. Zvon v cerkvi Sv. Bolfenka bo odslej pel bolj otožno in pel bo tudi 
tebi v spomin.

Tonček Luskovič
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PODRUŽNIČNA SOLA KOG
... majhna šola, z velikim srcem...

Kraj Kog, kot tudi vsaka druga vas, ima svojo preteklost in svojo identiteto. Je nekaj posebnega. Dobro 
se zavedamo, da je to posebnost kraja potrebno razvijati, ohranjati in spoštovati. V sedanjih »zaple
tenih« časih, ko nam interaktivne dejavnosti narekujejo način življenja, je dobro opremljena šola z 
visoko usposobljenim učiteljskim in tehničnim kadrom nepogrešljiva in še kako potrebna. Za majhne 
kraje kot je Kog še toliko bolj. Upamo si trditi, da kraj Kog to ima. Ima dobro opremljeno šolo, ki s 
svojimi dejavnostmi vzgaja mlade, da spoštujejo lepoto domačega kraja, ljudi in tradicije, predvsem 
pa jih uči in vzgaja v uspešne in samozavestne učence, ki so v ponos staršem, učiteljem in nenazadnje 
tudi samemu kraju.
Edward Hal je zapisal:
Sem samo eden. Pa vendar eden. Vsega ne zmorem. In ker ne zmorem vsega, ne bom odklonil, da

storim tisto, kar zmorem.
Smo majhna šola, a zmoremo veliko, 
ker premoremo velika srca.
Radi in z veseljem sodelujemo z različnimi društvi in po
samezniki v kraju,
ki znajo in hočejo prisluhniti našim željam in potrebam. 
Še kako dobro se
zavedamo, da le SKUPAJ ZMOREMO USTVARJATI 
VELIKE ZGODBE!
Zaradi virusa COVID 19, ki je še vedno prisoten in nam 
ne omogoča tistih »lepih« skupnih dogodkov, kot smo jih 
bili vajeni pred leti je teh velikih zgodb žal manj. A tiste, ki 
nam jih je uspelo sestaviti, so toliko bolj bogate in vredne.

Ker so to naše zgodbe in ker smo mi tisti najpomembnejši igralci v njih.

ZGODBA O »ZOOM ŽURKI«...

Plesati želimo in pet iz srca, smo z lepega kraja, smo s Koga doma.

Le čokej ti gujdek ka te jaz dobim, koline naredim, te v čurke spremenim.

(izsek iz himne FS »Pastirčki« OŠ Kog)

»KO ZOOM SREČANJE

POSTANE ZABAVA«

V mesecu januarju smo, skupaj z društvom Antonovanje na Kogu organizirali 13. likovni natečaj s 
področja reje prašičev na področju Prlekije in Medžimurja. Tudi »zapleteno« stanje v naši državi zara
di epidemije nas ni ustavilo, našli smo način in pot, kako izvesti ta, pri otrocih in učencih priljubljen 
dogodek.

Novice KS Kog 2021 | 33



ZGODBA O PRVOŠOLCIH...
V letošnjem letu je prag podružnične šole Kog 
prestopilo 6 prvošolcev. Dva gusarja in štiri pi
ratke so skupaj z Nandetom in učiteljico Tanjo 
doživeli nepozaben prvi šolski dan. Zanimive na
loge, plovba z ladjo, hoja po brvi med morskimi 
psi ter iskanje gusarjevega zaklada bo ostalo kot 
spomin na ta pomemben dogodek. Res je, prvo
šolec postaneš samo enkrat v življenju! In kakšne 
so njihove »šolske« želje? Gorazd, bodoči gasilec, 
se želi naučiti brati. Julija, ki si želi postati zoboz
dravnica, bi rada v šoli nekaj »delala«. Tadej bo 
nekoč mizar, kot njegov ati in si v šoli želi veliko 
ustvarjanja. Pia pravi, da bo postala frizerka, v 
šoli pa bi se rada igrala. Nika in Nastja pa upata, 
da v šoli srečata nove prijatelje.
Želje naših prvošolčkov so različne, a njihov cilj 
je skupen: v šoli se želimo veliko naučiti, da bomo 
potem pametni in si bomo lahko kupili lepe avte 
ter šli na potovanja.

Zanimive otroške želje, srčno upamo, da se jim 
uresničijo.
V kulturnem programu ob sprejemu v ŠS, so pr
vošolcem želje pripravili tudi učenci 9. razreda. 
Te so bile nekoliko drugačne, bile so bolj »mo
dre«. No ja, ko bodo naši prvošolci devetošolci, 
bodo zagotovo tudi že razmišljali »modrejše«.

NEŽINA ZGODBA O ŠOLSKI TRGATVI...
Šolsko trgatev smo imeli v sredo, 6. oktobra 2021. Najprej smo jedli potico in pili čaj. Potica je bila 
dobra. Potem smo šli v vinograd. Pobirali smo tri vrstice. S škarjami smo grozdje porezali in ga vrgli 
v zaboje. Pobrala sem veliko grozdja. Hišnik in Zalin ata sta zaboje pobrala in odpeljala na prešo. Po 
trgatvi nas je obiskal kogovski vinski kralj. Iz grozdja smo naredili sok. Po trgatvi smo imeli še kosta
njev piknik.
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ZGODBA ČETRTOŠOLCEV IN PETOŠOLCEV O TEDNU OTROKA...
RAZIGRAN UŽIVAJ DAN, je bila osrednja tema letošnjega Tedna otroka, ki je potekal od 4. do 8. 
oktobra 2021. Na naši šoli smo to vzeli zares in se vsak dan spomnili, kakšen pomen ima to sporočilo 
za nas učence. Igro smo vključili v šolski vsakdan in preko nje spoznavali, poglabljali in odkrivali nova 
znanja, spretnosti in talente. Pri tem smo bili zelo kreativni, predvsem pa sproščeni in nasmejani. 
V tednu otroka ni bilo ocenjevanj in domačih nalog. Med odmori smo se lahko igrali družabne igre.

Imeli smo dva dneva dejavnosti. V sredo je na šoli potekala tradicionalna šolska trgatev, v četrtek pa 
smo izvedli kulturni dan, kjer smo spoznavali Japonsko. V japonskem jeziku smo se naučili šteti do 
deset, povedati svoje ime in izvedeli, da tam jedo suši. Izdelali smo svoje pismenke in s pomočjo le teh 
pisali besede v japonščini. Spoznali smo glavno mesto Tokio, ki ima 13 milijonov prebivalcev. Ogle
dali smo si najvišjo goro na Japonskem Fudži in izvedeli, da tam vozijo zelo hitri vlaki. Izdelali smo 
osebno izkaznico Japonske. V petek smo imeli čisto ta pravi kino. Ogledali smo si slovenski najstniški 
film Gajin svet in zraven jedli kokice. Imeli smo tudi kostanjev piknik, pred šolo pa nas je vsako jutro 
pozdravljala prav posebna gostja, tetka jesen. V razredu smo učenci za en dan postali učitelji. Pri pred
metu NIP-računalništvo smo na računalnikih lahko igrali igrice po lastni izbiri.
Ta ura je bila zelo zanimiva, želimo si še več takih ur. Pripravljenih je bilo veliko dejavnosti za nas 
učence. Bilo nam je zelo lepo in že se veselimo Tedna otroka v šolskem letu 2022/2023.

ZGODBA IZ PODALJŠANEGA BIVANJA...

December nam vedno prinaša čarobni čas novih 
upanj, radosti in pričakovanj. V želji, da ga s sku
pnimi močmi naredimo še lepšega in ustvarjal
nega smo v okviru oddelka podaljšanega bivanja 
pripravili delavnico izdelave adventnih venčkov. 
Tokrat le z otroki. Ti so od doma prinesli osno
ve za venčke, svečke, zelenje in dekoracijo. Ko
maj so čakali, da bodo lahko pričeli z delom. In s 
kakšnim žarom so ustvarjali! Z nekoliko pomoči 
učiteljic so nastali res lepi venčki, s katerimi so 
otroci ponosno okrasili domača omizja.

Takšne zgodbe nas bogatijo, povezujejo, pred
vsem pa, v teh »zapletenih časih« spodbujajo 
pestrost življenja na naši šoli. Kljub maskam, po
trebni razdalji in samotestiranju na šoli ostajamo 
pozitivni in optimistično zremo v prihodnost. 
Verjamemo, da kmalu pride dan, ko si bomo ob 
praznikih lahko segli v roke, se objeli in drug dru
gemu podarili nasmeh kot darilo. Zdaj se namreč 
le-ta še vedno skriva pod zaščitnimi maskami.

V UPANJU, DA TUDI Z VAMI KMALU 
PODELIMO VOŠČILO NA TAKŠEN NAČIN
VAS LEPO POZDRAVLJAMO IN ŽELIMO 

LEPE PRAZNIČNE DNI.

NAJ BO LETO, KI PRIHAJA ZA VAS IN ZA 
NAS POLNO LEPIH ZGODB

IN SREČNIH TRENUTKOV!

Učenci in učenke ter vsi zaposleni na OŠ Kog
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VRTEC KOG V LETU 2021
Zdi se, da čas teče hitreje kot mu sledimo. Leto 2021 je v vrtcu Kog minilo kot bi mignil. Začelo seje z 
zaprtimi vrati za otroke in zaposlene v vzgoji in izobraževanju. A ko smo se konec januarja počasi za
čeli vračati, smo šele ugotovili kako zelo smo se pogrešali. Vse tiste igrače v vrtcu so bile bolj zanimive, 
vsi prijatelji so zrasli, tudi šolarji so bili nekoliko večji, le vzgojiteljice so bile enake. Z nasmehom na 
ustih so nas pričakale, a žal so ostala tudi pravila v vrtcu enaka. Še vedno je bilo treba po koncu igre 
pospraviti, znati prisluhniti, upoštevati navodila, še vedno nismo smeli tekati po igralnici in na hodni
ku smo še vedno morali biti tišji, da nismo motili šolarjev v sosednjih prostorih. Ja prav spraševali smo 
se kako to, da se nekatere stvari spremenijo, spet druge pa ne.

Pomlad nam je prinesla zanimive in poučne sprehode v gozd kjer smo opazovali prebujanje narave, 
plezali po drevesih, premagali strma pobočja, lovili ravnotežje na podrtih drevesih, se skrivali med 
njimi, na izkopanih štorih smo se dobro namestili in z vesoljskim plovilom poleteli v vesolje. Opazo
vali smo številne živali od ptic, srn, raznih hroščev, metuljev, močeradov, zajcev, pa vse tja do krtkov. 
„Oh kako zanimivo je v gozdu, kaj ko bi danes preskočili kosilo?,, Pa ga nismo, a vedeli smo, da se 
bomo vrnili in spet bo tam kaj novega, drugačnega.

Maj nam je prinesel malce preizkušanja v znanju. Seveda nam je dobro šlo. Cici veselo šolo smo rešili 
kot za šalo. Razveselili pa smo se tudi policistov, ki so nam prišli predstavit svoje avtomobile, motor in 
opremo za iskanje beguncev. Veste kako imenitno je sedeti na policijskem motorju, splezati v kombi in 
vrteti kamero ali pa vklopiti policijsko sireno kar tako malo za hec, da prestrašiš vzgojiteljice?
Spoznavali pa smo tudi stare obrti. V sklopu projekta Dediščina destinacije Jeruzalem je v vrtcu po
tekal cel projektni teden rokodelstva. Spoznali smo kje rastejo „pintovci„ za pletenje košar, kako pa 
se pletejo pa nam je pokazal gospod Karlek Paušner. Seveda smo se tudi sami preizkusili v pletenju in 
ugotovili, da ni tako enostavno, vendar bi z malce vaje in potrpljenja gotovo zmogli.

Ptički v vinogradu in po drevesih so veselo prepevali, otroci in vzgojiteljice pa smo nestrpno pričako
vali poletje. Kar ni in ni hotelo priti, dolgo smo se skrivali v toplih bundah in jaknah, potem pa nas je 
kar naenkrat presenetilo. Razveselili smo se toplih sončnih žarkov, kratkih majic, hlač, oblekic in za
dišalo je po počitnicah. Mini maturanti so si nadeli svoje značilne kape, majice in se s svojimi žvižgal- 
kami »požvižgali,, na vrtec. Jeseni bodo šli v šolo in nam otrokom v vrtcu ter vzgojiteljicam bodo le še 
kdaj pomahali iz razreda, ko bomo šli mimo. Pa seveda podarili kdaj kakšen objem mlajšemu bratcu, 
sestrici ali pa celo vzgojiteljici, ko se jim bo stožilo po brezskrbnih vrtčevskih časih. Najbolj pa smo 
se v vrtcu razveselili vodnih iger, špricanja z vodo, obmetavanja z vodnimi baloni ali pa zgolj,škafa „ 
vode iz katerega je tako fajn zajeti vodo in z njo presenetiti vzgojiteljico, prav na tisti dan, ko s seboj 
nima rezervnih oblačil. Ampak saj je poletje in prijetna osvežitev dobro dene, še najbolj pa nagajive 
iskrice v očeh otroka, ki je zaslužen zanjo.

Zdelo se je kot, da se je komaj dobro začelo poletje, pa se je že počasi in neslišno v naše kraje prikazala 
jesen in z njo novo šolsko leto. Verjamemo, da so se ga najbolj veselili „prvarčki„. V nestrpnem pri
čakovanju kaj jim bo prineslo so se z lahkoto poslovili od vrtca in si privoščili brezskrbne počitnice. 
Seveda so tudi nam spet prehitro minile, pa nič hudega, v vrtcu bo zagotovo spet veliko novega. In je 
bilo res. Vzgojiteljice so se malce zamenjale. V mlajši skupini pri Gosenicah sta nas pričakali vzgojite
ljici Andreja in Anja, pri večjih Balončkih pa vzgojiteljice Petra, Ines, Milena in veliko prijateljev. Med 
njimi tudi nekaj novih in nekaj iz mlajše skupine.

36 | Novice KS Kog 2021



ŽOGARIJA ZA MAJHNE IN VELIKE
Kmalu po pričetku šolskega leta nas je razveselila novica, da se najstarejši otroci iz vrtca - „To smo 
sedaj mi. Juhej!,, - lahko udeležimo dogodka Žogarije, kije potekal v Ormožu za vse predšolske otroke 
in otroke do petega razreda starosti. Kako smo bili ponosni in hkrati radovedni kaj vse nas čaka, ko 
nas je avtobus vozil na naš prvi izlet v tem šolskem letu. Vsega vam ne povemo a bilo je zabavno, igri
vo, glasno in zanimivo. Vozili smo se s kolesi po poligonu, sestavljali mega grad iz velikih blazin, peli, 
plesali, preizkusili smo se celo v skoku v daljino. Najboljše od vsega pa je bila seveda malica - pečene 
hrenovke, ki so napolnile naše trebuščke po napornem dnevu.

MNOŽIČNI TEK
Počasi je začelo zoreti grozdje in po Kogovških 
gričih se je zaslišala pesem klopotca nas pa je 
čakal še množični tek, ki smo ga odtekli ob gla
snem navijanju prijateljev iz vrtca in šole. Ni bilo 
zmagovalcev in poražencev, prav vsi smo dobili 
priznanja in sladke lizike okrog vratu namesto 
medalj.

TEDEN OTROKA
Pa smo dočakali tudi teden otroka, ki je bil letos 
potekal na temo »Razigran uživaj dan!,,. In smo 
ga. Prav vsak dan posebej. Prvi dan smo se od
pravili do treh ribnikov in si ogledali rastlinje in 
živali v vodi, naslednji dan smo se vozili s kolesi 
in poganjalčki, v sredo pa je sledila trgatev. Pri
pravili smo se kot je treba. Škornji, pute, kangli
ce, škarje, celo delavska oblačila in rokavice smo 
imeli. Veselili smo se in trgali grozdje v šolskem 
vinogradu. Še celo vinski kralj nas je prišel po
gledat, ves lep v barvah jeseni in s krono na glavi.

Hvala Jakob Lukman, da si nam polepšal dan. Morda bo kdo izmed naših prijateljev iz vrtca nekoč v 
tvoji vlogi predstavljal Kog in odlična vina iz tega brega. Po trgatvi je sledil še obvezen kostanjev pi
knik in odlično kosilo izpod rok „tete Anice,, kot ji rečemo mi v vrtcu.
S trgatvijo pa tedna otroka še ni bilo konec. V četrtek smo imeli še čisto ta pravi kino za majhne in 
velike, z vstopnicami, kokicami in odličnim izborom risanega filma. Petek nam je prinesel pravljično 
urico v telovadnici, pomagali pa smo tudi postaviti Tetko jesen pred šolo.
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NARAVNE NESREČE IN EVAKUACIJA

V vrtcu občasno radi pijemo pri kosilu (ne povejte kuharici Anici, a imamo ga veliko raje kot čaj). Od
pravili smo se k Miklavžu in to z avtobusom. Vsi majhni in veliki brez izjeme. To je bilo veselje. Tam 
nas je pričakala vojska, policija, gasilci, reševalci in počutili smo se zelo pomembne. Reševalci so nam 
pokazali, kako pomagajo ljudem v stiski, dovolili pa so nam tudi ležati na pravih nosilih in nas naložili 
v avtomobil kot ranjence. Še dobro, da je šlo samo za vajo, ker drugače najverjetneje sploh ne bi bilo 
zabavno. Vojaki so nam predstavili svoj poklic, opremo in nas spustili v svoje tople spalne vreče iz ka
terih smo kukali kot miške iz luknjice. Gasilci so predstavili in nam pokazali vso opremo v gasilskem 
avtomobilu, katero smo lahko tudi prijeli. Ugotovili smo, da mora biti gasilec v dobri pripravljenosti 
kadar gre zares. Za na konec pa še policija s polno opremo, ki smo si jo lahko tudi nadeli. To je bilo ve
selje. Polni vtisov smo se odpravili na Kog in komaj čakali starše, da jim povemo kaj vse smo doživeli.
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TRADICIONALNI SLOVENSKI ZAJTRK

Letošnji tradicionalni zajtrk smo si v novembru pripravili malce slavnostno s pogrinjki, jesensko 
dekoracijo, vzgojiteljice pa so za vsakega izmed nas pripravile čebelico, ki smo si jo za spomin 
odnesli domov. Kot se za slovenski zajtrk spodobi nas je na mizi čakal kruh, maslo, med in jabolka. 
Po zajtrku smo si ogledali še lutkovno deklamacijo Ciciban in čebela, ki jo je odigrala vzgojiteljica in 
se nato še sami preizkusili v vlogi nastopajočih.

Jesen se počasi preveša v zimo in v vrtcu se že 
pošteno veselimo prazničnega decembra. Na
jprej si bomo očistili škornje, da bomo lahko 
pričakali Miklavža, sodelovali pa bomo tudi s 
šolo pri izdelavi okraskov za projekt „Dobrodel- 
nost je način življenja,,. Tako bo z decembrom 
res kot bi mignil tudi konec leta. Za nas je bilo 
pestro, zanimivo, igrivo, velikokrat učljivo, pa 
tudi nagajivo.
Poiščite tudi vi v sebi tistega nagajivega, 
iskrivega otroka v teh decembrskih dneh in naj 
bo na vaših ustih iskren nasmeh.

Članek zapisala: Petra Lah Filipič
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